
 

Zápis z online jednání prezidia ASCHK konaného dne 8.2.2024 

Přítomni: Aleš Fiala, Doc. Ing. Miroslav Maršálek CSc., Ing. H. Stránská Ph.D., Ing. Blahoslav Políček, 

Eliška Rodová, Jiří Zasadil, Ing. Hana Civišová Ph.D. 

Omluvena: Ing. Lenka Gotthardová CSc. 

 

Jednání bylo zahájeno v 19.00  

 

 

1. Rozdělení částek za úspěšné absolvování ZV ČT  

RPK ČT žádá prezidium ASCHK o větší podporu klisen plemene ČT, které se zúčastnily v roce 2023 
zkoušek výkonnosti pro toto plemeno. Prezidium ASCHK rozhodlo o podpoře pro klisny, které 
absolvovaly zkoušky výkonnosti v rámci PK ČT v r. 2023, ve výši 13.000 Kč. Dále prezidium vyhovuje 
žádosti RPK ČT a podpoří klisny plemene ČT prémiovou částkou za absolvování ZV 2023 ve výši 4.000 
Kč. 
 
Pro 4, proti 0 zdržel se 0 

 

2. Žádost ČT o dodatek smlouvy mezi svazem a ASCHK – systém organizace služeb inspektorů 

ČT z.s. bude v roce 2024 organizovat označování hříbat plemene český teplokrevník. Chovatel bude mít 

možnost vybrat si označovatele dle své preference z rozšířeného seznamu označovatelů (kteří se 

přihlásili a absolvují školení na práci s programem Galahad), a to buď přímo, prostřednictvím webového 

formuláře, či prostřednictvím kontaktní osoby. Touto kontaktní osobou, která bude komunikaci 

s chovateli a koordinaci a kontrolu provádění úkonů zajišťovat je Mgr. Kateřina Hanušová. Praktickým 

výstupem bude aktualizace smlouvy mezi ASCHK a spolkem a dále mezi ASCHK a označovateli 

(především nutnost využívání programu Galahad). Dosavadního systému plateb se změna v zásadě 

nedotkne. Nadále platí, že ASCHK hradí úkony označovatelům (smluvním partnerům) a výsledný 

produkt (registraci hříběte a vystavený průkaz koně, zápis klisny či hřebce) pak fakturuje majitelům koní. 

Pro 4, proti 0 zdržel se 0 

Závěr: tato změna bude prezentována článkem v časopisu a na webu, zodpovídá H. Civišová 

 

3. Převod webových stránek a návrh na tvorbu PK online – změna správce 

Po problémech se zabezpečením webu (http x https). Prezidium souhlasí s převodem webových stránek 

k jinému poskytovateli a s objednávkou zadávací dokumentace na tvorbu PK online na webu 

www.aschk.cz, tu zpracuje firma WebMedea v ceně 15.000,-.  

Pro 4, proti 0, zdržel se 0 

 

 



4. Zpoplatnění služeb pro PK mimo ASCHK (seznam hřebců online, PK online, Galahad) 

Prozatím se jedná pouze o záměr. Nejprve v letošním roce realizujeme online seznam hřebců pro 

plemena v rámci ASCHK, úpravu PK online a rutinní činnost s programem Galahad.  

Zároveň proběhnou úpravy webových stránek, které umožní nabídku pro PK mimo ASCHK. Možnost 

využívání těchto platforem pro ostatní UCHS bude zpoplatněna. Zároveň probíhá diskuse o rozsahu 

zveřejněných dat v seznamu hřebců, např. mohou být zveřejněni i hřebci od kterých jsou k dispozici 

pouze mražené inseminační dávky.  

Závěr: rok 2024 bude rokem testovacím, definitivní podmínky budou určeny po diskusi v rámci kolegia 

zástupců ASCHK 

 

5. Školení, resp. setkání s označovateli Slatiňany 13.3. 

Prezidium bere na vědomí informace o plánovaném školení. Za organizaci zodpovídají B. Políček a H. 

Civišová. Slatiňany byly vybrány nejen jako místo relativně ve středu republiky, ale především jako sídlo 

ÚEK, která s označovateli taktéž komunikuje. Cílem je informovat smluvní partnery o požadavcích a 

specifikách jednotlivých plemen, probrat často se opakující chyby, čí získat zpětnou vazbu o problémech 

v terénu. Součástí školení bude přednáška o barvách koní, resp. o jejich genetickém založení a následně 

pak pro označovatele plemene ČT školení k programu Galahad. 

 

6. Žádost p. Čerešňák – GZ 

Prezidium vyhovělo žádosti p. Čerešňáka, kterému byly Ministerstvem zemědělství zamítnuty dotace 

na GZ z důvodu nedodržení požadovaných termínů, ovšem nikoli jeho vinou. 

Pro 3, zdržel se 1 

 

7. Jednání na MZe 

Jednání s panem ministrem Markem Výborným a tajemníkem ministra Josefem Wolfem se zúčastnili 

Aleš Fiala a Blahoslav Políček. Tématem byl především systém vyplácení dotací, který je pro ASCHK 

značně náročný. I k dnešnímu dni stále nevíme kdy, a jaké částky od MZe dostaneme, když jsme museli 

většinu z nich do 15.12. předešlého roku proinvestovat. Jedná se řádově o miliony korun. Dalším velkým 

problémem je nejednoznačný výklad zařazení koní do kategorie DPH. Ačkoli pan ministr osobně 

intervenoval odpověď u náměstka ministra financí pana Stanislava Kouby, odpověď náměstka je dle 

názoru ASCHK nejednoznačná. Domníváme se, že rozhodující by měla být možnost využití pro lidskou 

spotřebu daná v Průkazu koně (snížená sazba DPH) a nikoli jakési „posuzování obvyklosti“ v jaké 

kategorii jsou zvířata využívána. Prezidium ASCHK budeme takto dále argumentovat a po MF budeme 

požadovat jednoznačnější vyjádření. Dalšími tématy bylo např. využití moderních metod v chovu koní 

– přechod na SNP čipy a jeho případná finanční podpora, která je předběžně přislíbena. Stoupající stavy 

koní jako celku, využití chladnokrevných koní či opět nejednoznačný přístup finančních úřadů k platbě 

DPH ASCHK jako firmou.  

Závěr: Článek do časopisu napíše B. Políček. 

 



 

 

8. II. předvýběr hřebců ČT a předvýběr hřebců ostatních vyjmenovaných plemen -

odsouhlasení zvláštní podpory pro hřebce narozené v rámci českých plemenných knih 

Prezidium schvaluje příspěvek pro majitele hřebců účastnících se II. předvýběru plemene ČT a 

předvýběru ostatních plemen narozených v rámci českých PK. Konkrétně pro hřebce plemene ČT 5.000 

a pro hřebce ostatních plemen (ČSP, SHP a HF) pak 3.000,- Kč. 

Pro 3, zdržel se 1 

 

9. Žádost o vyjádření Svazu chovatelů chladnokrevných koní 

Předsednictvo svazu chovatelů chladnokrevných koní, resp. komise pro soutěže chladnokrevných koní 

na svém jednání dne 28.1. 2024 mimo jiné projednala v bodu 2. odst. d) možnost startu 3letých koní 

v soutěžích s douškou, že žádá o konzultaci s prezidiem ASCHK.  

Závěr: prezidium s ohledem na platná pravidla jezdeckého sportu nedoporučuje, aby se 3letí koně 

účastnili běžných soutěží a pokud ano, tak pouze s jednoznačným omezením zamezujícím jejich 

možnému přetěžování.   

 

Jednání bylo ukončeno ve 21.45 

 

Zapsal: B. Políček 

 

 

 

 

 


